
PROTOKÓŁ NR V/2018 

z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

w dniu 11 grudnia 2018 r.  

 

Obrady otworzyła Przewodnicząca Rady Miasta – Irena Renduda – Dudek, 

stwierdzając na podstawie listy obecności prawomocność obrad. 

 

Sesja odbyła się w Urzędzie Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, rozpoczęła się  

o godz. 15.03. 

 

Następnie Przewodnicząca powitała gości zaproszonych na sesję. 

 

W sesji udział wzięli: 

1) Radni RM – zgodnie z załączoną listą obecności (załącznik nr 1  

        do protokołu) 

2) Przedstawiciel Posła na Sejm RP – A. Kryja – Jakub Kiereś 

3) Prezydent Miasta – J. Górczyński  

4) Wiceprezydent Miasta – Piotr Dasios 

5) Wiceprezydent Miasta – Dominik Smoliński 

6) Skarbnik Miasta – Sławomir Kijak 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Proszę o zalogowanie się do 

systemu.  

Proszę Państwa, przypominam Państwu Radnym o klauzuli informacyjnej, która 

dotyczy ochrony danych osobowych, mówimy o RODO, przypominam, że 

informacja wisi na drzwiach, jak wchodzimy do tej sali na obrady, więc nie będę 

cytowała, o co chodzi, bo wszyscy na pewno wiemy. Jednak o tym 

przypominam.  

Przechodzimy do przedstawienia porządku obrad.  

 

 

Ad II/Przedstawienie porządku obrad: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Czy Państwo Radni mają uwagi do 

przedstawionego porządku obrad? Proszę Pana Prezydenta o zabranie głosu. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie i Panowie 

Radni! Chciałbym zaproponować do dzisiejszego porządku obrad dodatkowe 

punkty. I tak wnoszę, aby w punkcie IV, tj. „Podjęcie uchwał w sprawie” po 

ppkt 3 wnieść nowy projekt uchwały – jako ppkt 4 będzie projekt uchwały 
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zmieniający uchwałę w sprawie Programu współpracy Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego w latach 2018 – 2019. A jako 

ppkt 5 będzie projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie trybu udzielania  

i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych placówek oświatowych 

prowadzonych na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski przez organy inne 

niż Gmina Ostrowiec Świętokrzyski, a także trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystywania oraz terminu i sposobu rozliczenia 

wykorzystania dotacji. Powyższe projekty uchwał Państwo Radni otrzymali na 

posiedzeniach poszczególnych komisji. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy ktoś z  Państwa 

Radnych chciałby coś jeszcze wnieść do porządku obrad dzisiejszej sesji? Nie 

widzę. W takim razie przegłosujemy pierwszy projekt uchwały, mianowicie 

zmieniający uchwałę w sprawie Programu współpracy Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego w latach 2018 – 2019 – kto  

z Państwa jest za umieszczeniem tego projektu uchwały w porządku obrad 

dzisiejszej sesji? Kto jest za – proszę o naciśnięcie przycisku i podniesienie ręki. 

Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że ten punkt do porządku 

obrad przyjęliśmy jednogłośnie.  

I kolejny punkt do porządku, tj. …. Bo informacje się zmieniają, proszę mi się 

tu nie dziwić, ale się zmieniają wyniki głosowania. I tak: 22 głosy za, 1 jest 

przeciw – i tak podjęliśmy tę uchwałę większością głosów.  

 

Radni RM w głosowaniu – 22 głosy za, przy 1 głosie przeciwnym i braku głosów 

wstrzymujących się – opowiedzieli się za przyjęciem do porządku obrad projektu 

uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie Programu współpracy Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego w latach 2018 – 2019. 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Następny projekt uchwały, który 

chcemy wprowadzić do porządku obrad, tj. zmieniający uchwałę w sprawie 

trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych 

placówek oświatowych prowadzonych na terenie Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski przez organy inne niż Gmina Ostrowiec Świętokrzyski,  

a także trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania  

i wykorzystywania oraz terminu i sposobu rozliczenia wykorzystania 

dotacji. Kto jest za umieszczeniem tego projektu uchwały w porządku obrad – 

proszę o naciśnięcie przycisku i podniesienie ręki? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? Wyniki głosowania: wszyscy jesteśmy za przyjęciem tego punktu 

do porządku.  
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Radni RM  jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem do porządku obrad 

projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie trybu udzielania  

i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych placówek oświatowych 

prowadzonych na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski przez organy inne niż 

Gmina Ostrowiec Świętokrzyski, a także trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystywania oraz terminu i sposobu rozliczenia 

wykorzystania dotacji. 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Teraz przegłosujemy w całości 

porządek obrad, gdzie te punkty są punktami 4 i 5, następne punkty zmieniają 

kolejność, a więc mamy 11 projektów uchwał w porządku obrad. Kto jest za 

przyjęciem porządku obrad – proszę o naciśnięcie przycisku i podniesienie ręki? 

Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? A więc jednogłośnie przyjęliśmy porządek 

obrad i przechodzimy do jego realizacji.  

 

Radni Rady Miasta jednogłośnie przyjęli następujący porządek obrad: 

 

III. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  

z dnia 19 listopada 2018 r.  

IV. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) zarządzenia wyborów do rad osiedli na terenie miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego, 

2) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Ostrowiec Świętokrzyski na 2019 rok, 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na lata 2018 – 2020, 

4) zmieniający uchwałę w sprawie Programu współpracy Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego w latach 2018 – 2019, 

5) zmieniający uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

publicznych i niepublicznych placówek oświatowych prowadzonych na 

terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski przez organy inne niż Gmina 

Ostrowiec Świętokrzyski, a także trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystywania oraz terminu i sposobu 

rozliczenia wykorzystania dotacji, 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w Dziennym Domu „Senior – WIGOR” w Ostrowcu 

Świętokrzyskim,  

7) zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych warunków przyznawania  

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze  

w miejscu zamieszkania, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych 
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warunków częściowego lub całkowitego zwalniania od opłat, jak również 

trybu ich pobierania, 

8) przyjęcia lokalnego programu pomocy społecznej pod nazwą „Program 

Aktywności Lokalnej dla Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2019 – 

2021”,  

9) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2019 rok, 

10) określenia wysokości stawek w podatku od środków transportowych na 

rok 2019, 

11) obniżenia średniej ceny skupu żyta dla potrzeb obliczania podatku 

rolnego na obszarze Gminy Ostrowiec Świętokrzyski w 2019 roku. 

 

V. Informacja w sprawie podatku leśnego. 

VI. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta o złożonych interpelacjach. 

VII. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta za okres od 18 października  

do 30 listopada 2018 r. 

VIII. Sprawy różne.  

IX. Zamknięcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 

 

 

Ad III/Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

z dnia 19 listopada 2018 r.: 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – A więc w punkcie III mamy 

przyjęcie protokołu z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego z dnia  

19 listopada 2018 r.  Protokół był przesłany drogą elektroniczną, bądź był do 

wglądu w Biurze Rady Miasta. Czy ktoś z Państwa Radnych ma uwagi do tego 

protokołu? Nie widzę, w takim razie kto jest za przyjęciem protokołu z sesji 

Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego z dnia 19 listopada 2018 r. – proszę  

o naciśnięcie przycisku i podniesienie ręki. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto 

się wstrzymał? Stwierdzam, że jednogłośnie przyjęliśmy protokół z sesji Rady 

Miasta z 19 listopada.  

Przechodzimy do kolejnego punktu, a mianowicie „Podjęcie uchwał  

w sprawach”. 

 

Ad IV/ Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Jako pierwszy projekt uchwały 

dotyczy zarządzenia wyborów do rad osiedli na terenie miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego. Przypominam Państwu Radnym, że w związku ze zmianą 

terminów zebrań sprawozdawczo – wyborczych rad Osiedli Koszary i Rosochy 

do projektu uchwały należy dołączyć poprawiony załącznik, który Państwo 
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otrzymaliście na posiedzeniach komisji – tak, że będziemy ten projekt uchwały 

głosować z nowym załącznikiem.  

Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Samorządową. Proszę 

Przewodniczącego Komisji o przedstawienie opinii. Proszę o zabranie głosu 

Przewodniczącego Komisji.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej – Kamil Kutryba – Komisja 

Samorządowa pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy mają Państwo 

jakieś uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie… Proszę  

o zabranie głosu Pana Marcina Marca.  

Radny M. Marzec – Panie Prezydencie! A właściwie Panowie Prezydenci! 

Wysoka Rado! Szanowni Goście! Co prawda, nie dotyczy to konkretnie treści 

samej uchwały, natomiast tak mi się nasunęło przy okazji, czy nie uważacie 

Państwo za stosowne, żeby wydłużyć kadencję rad osiedli, aby była ona 

tożsama z kadencją Rady Miasta, z kadencją samorządu, bo tu się zmieniło, 

teraz mamy 5 lat – i tak się wydaje, że z różnych  względów – przynajmniej 

takie są moje przemyślenia – dobrze, żeby te kadencje były tożsame. Ale nie 

wiem, jakie jest zdanie Państwa w tej sprawie.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Panie Radny! Uzyskałam 

informację, że w ustawie o samorządzie gminnym i w statucie rad osiedli jest 

taki zapis, że o ile kadencja Rady Miasta trwa 5 lat, to również tyle samo trwa 

kadencja rad osiedli.  

Radny M. Marzec – Rozumiem, że w takim razie pytanie jest bezprzedmiotowe, 

bo myślałem, że w statucie jest określona kadencja 4 – letnia.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Proszę Państwa, czy są dalsze 

pytania do projektu tej uchwały ze strony Państwa Radnych? Nie widzę.  

W takim razie będziemy głosować projekt uchwały dotyczący zarządzenia 

wyborów do rad osiedli na terenie miasta Ostrowca Świętokrzyskiego – kto jest 

z Państwa za przyjęciem projektu tej uchwały – proszę o podniesienie ręki  

i naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw – również naciśnięcie przycisku  

i podniesienie ręki? Kto się wstrzymał – również tak? Mamy już wyniki 

głosowania, a więc wszyscy przyjęliśmy ten projekt uchwały, który stał się 

uchwałą, jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie  podjęli uchwałę w sprawie  zarządzenia wyborów do 

rad osiedli na terenie miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 

 

Patrz uchwała Nr V/12/2018 – załącznik nr 2 do protokołu.  

 

2) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały 

dotyczy Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Ostrowiec Świętokrzyski na 2019 rok. Projekt 

uchwały był opiniowany przez Komisje: Samorządową, ds. Rodziny i Komisję 
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Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu. Proszę Przewodniczących o podanie 

nam opinii. Proszę Przewodniczącego Komisji Samorządowej.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej – Kamil Kutryba – Komisja 

Samorządowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę 

Przewodniczącego Komisji ds. Rodziny. 

Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – Marek Giemza – Komisja ds. Rodziny 

pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury, Wychowania i Sportu.  

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – Mariusz 

Łata – Komisja Edukacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie – jeśli nie ma 

pytań – poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie 

Ostrowiec Świętokrzyski na 2019 rok. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem 

uchwały? Przyciskamy przycisk. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

Radni RM jednogłośnie  podjęli uchwałę w sprawie  Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2019 rok. 

Patrz uchwała Nr V/13 /2018 – załącznik nr 3 do protokołu.  

 

3) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na lata 2018 – 2020. Projekt uchwały również był opiniowany 

przez Komisje: Samorządową, ds. Rodziny oraz Komisję Edukacji, 

Wychowania, Kultury i Sportu. Proszę – według przedstawionej przeze mnie 

kolejności – podać nam opinię komisji.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej – Kamil Kutryba – Komisja 

Samorządowa pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Komisja Rodziny. 

Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – Marek Giemza – Komisja Rodziny 

pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – I Komisja Edukacji. 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – Mariusz 

Łata – Komisja Edukacji również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo mają 

uwagi do projektu tej uchwały? Nie ma pytań, więc poddaję pod głosowanie  

projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie Gminnego Programu 
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Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2018 – 2020. Kto jest z Państwa Radnych 

jest za przyjęciem projektu tej uchwały – ręka w górę i naciskamy przycisk. Kto 

jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że zakończyliśmy głosowanie  

i uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2018 – 2020. 

Patrz uchwała Nr V/14 /2018 – załącznik nr 4 do protokołu.  

 

4) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie Programu współpracy Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego w latach 2018 – 2019. 

Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Samorządową i Komisję  

ds. Rodziny. Proszę Przewodniczących o przedstawienie opinii. Komisja 

Samorządowa. 

Przewodniczący Komisji Samorządowej – Kamil Kutryba – Komisja 

Samorządowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM –  I. Renduda – Dudek – Dziękuję. I Komisja ds. Rodziny. 

Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – Marek Giemza – Komisja ds. Rodziny 

pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę, w takim razie poddaję pod 

głosowanie projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie Programu 

współpracy Gminy Ostrowiec Świętokrzyski z organizacjami pozarządowymi  

i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w latach 

2018 – 2019. Kto jest za przyjęciem projektu tej uchwały? Ręka w górę  

i naciskamy przycisk. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 

uchwałę podjęliśmy jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie  w sprawie Programu 

współpracy Gminy Ostrowiec Świętokrzyski z organizacjami pozarządowymi  

i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w latach 

2018 – 2019. 

 

Patrz uchwała Nr V/15 /2018 – załącznik nr 5 do protokołu.  

 

5) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – I przechodzimy do kolejnego 

projektu uchwały, zmieniającą uchwałę w sprawie trybu udzielania  

i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych placówek 

oświatowych prowadzonych na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 
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przez organy inne niż Gmina Ostrowiec Świętokrzyski, a także trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystywania oraz 

terminu i sposobu rozliczenia wykorzystania dotacji. Projekt uchwały był 

opiniowany przez Komisję Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu oraz  

Komisję Budżetu. Proszę Przewodniczących Komisji o opinię komisji. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Edukacji.  

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – Mariusz 

Łata – Komisja Edukacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Budżetu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Włodzimierz Stec – Komisja Budżetu 

również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM –  I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę. Poddaję pod głosowanie 

projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania 

dotacji dla publicznych i niepublicznych placówek oświatowych prowadzonych 

na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski przez organy inne niż Gmina 

Ostrowiec Świętokrzyski, a także trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości 

pobrania i wykorzystywania oraz terminu i sposobu rozliczenia wykorzystania 

dotacji. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem projektu uchwały?  Proszę, 

ręka w górę i przyciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie trybu 

udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych placówek 

oświatowych prowadzonych na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski przez 

organy inne niż Gmina Ostrowiec Świętokrzyski, a także trybu przeprowadzania 

kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystywania oraz terminu i sposobu 

rozliczenia wykorzystania dotacji. 

 

Patrz uchwała Nr V/16 /2018 – załącznik nr 6 do protokołu.  

 

6) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – I kolejny projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w Dziennym Domu „Senior – WIGOR” w Ostrowcu 

Świętokrzyskim. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Samorządową 

oraz Komisję ds. Rodziny. Proszę Przewodniczących Komisji o opinię komisji.  

Proszę Komisję Samorządową.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej – Kamil Kutryba – Komisja 

Samorządowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę Komisję  

ds. Rodziny.  
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Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – Marek Giemza – Komisja ds. Rodziny 

pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Czy Państwo Radni mają uwagi do 

projektu tej uchwały? Jeśli nie ma pytań, poddaję pod głosowanie projekt 

uchwały zmieniający uchwałę w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w Dziennym Domu „Senior – WIGOR” w Ostrowcu 

Świętokrzyskim. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu tej 

uchwały?  Naciskamy przycisk i podnosimy rękę. Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie  podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w Dziennym Domu 

„Senior – WIGOR” w Ostrowcu Świętokrzyskim. 

 

Patrz uchwała Nr V/17/2018 – załącznik nr 7 do protokołu.  

 

7) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie szczegółowych warunków przyznawania  

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze  

w miejscu zamieszkania, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych 

warunków częściowego lub całkowitego zwalniania od opłat, jak również 

trybu ich pobierania. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję 

Samorządową oraz Komisję ds. Rodziny. Proszę Przewodniczących o podanie  

opinii Komisji.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej – Kamil Kutryba – Komisja 

Samorządowa pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. I Przewodniczący 

Komisji ds. Rodziny. 

Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – Marek Giemza – Komisja ds. Rodziny 

pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.   

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Czy Państwo Radni mają uwagi  

do projektu tej uchwały? Proszę o zabranie głosu radnego Włodzimierza Steca. 

Przewodniczący Komisji Budżetu – Włodzimierz Stec – Pani Przewodnicząca! 

Zachodzi jakaś pomyłka, ponieważ Komisja Budżetu również głosowała nad 

tym projektem uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – To poproszę o podanie opinii 

komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu – Włodzimierz Stec – Komisja Budżetu 

również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie poddaję pod 

głosowanie projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie szczegółowych 
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warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 

usługi opiekuńcze w miejscu zamieszkania, z wyłączeniem specjalistycznych 

usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych 

warunków częściowego lub całkowitego zwalniania od opłat, jak również trybu 

ich pobierania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu tej uchwały?   

Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy 

jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze  

i specjalistyczne usługi opiekuńcze w miejscu zamieszkania, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi 

oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwalniania od 

opłat, jak również trybu ich pobierania. 

 

Patrz uchwała Nr V/18 /2018 – załącznik nr 8 do protokołu.  

 

8) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały 

dotyczy przyjęcia lokalnego programu pomocy społecznej pod nazwą 

„Program Aktywności Lokalnej dla Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 

lata 2019 – 2021”. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję 

Samorządową oraz Komisję ds. Rodziny. Proszę Przewodniczących o opinię 

komisji.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej – Kamil Kutryba – Komisja 

Samorządowa pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Komisja ds. Rodziny. 

Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – Marek Giemza – Komisja ds. Rodziny 

również pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Czy Państwo Radni mają uwagi do 

projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do głosowania 

projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia lokalnego 

programu pomocy społecznej pod nazwą „Program Aktywności Lokalnej dla 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2019 – 2021”. Kto jest za? Proszę 

nacisnąć przycisk i podnieść rękę? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie przyjęcia lokalnego 

programu pomocy społecznej pod nazwą „Program Aktywności Lokalnej dla 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2019 – 2021”.  

 

Patrz uchwała Nr V/19/2018 – załącznik nr 9 do protokołu.  
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9) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały 

dotyczy określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2019 

rok. Proszę o zabranie głosu Pana Prezydenta – Jarosława Górczyńskiego. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie i Panowie 

Radni! Zaproszeni Goście! Za chwilę Państwo Radni zadecydują o rzeczy 

najważniejszej dla Ostrowca Świętokrzyskiego na rok 2019.  

Szanowni Państwo! Chciałbym zwrócić się do Państwa Radnych o to, aby 

przyjąć naszą propozycję, by podatki na rok 2019 nie były podnoszone. 

Proponujemy w dokumentach, aby w roku 2019 wszystkie grupy, stawki 

podatków w Ostrowcu Świętokrzyskim były na tym samym poziomie. Jest to 

olbrzymi wysiłek wielu jednostek, zakładów budżetowych, spółek i samego 

miasta, aby nie sięgać do kieszeni mieszkańców w tych trudnych czasach i aby 

te podatki utrzymać. Zaproponowany podatek, a w konsekwencji budżet na 

przyszły rok, jest stabilny, prorozwojowy, zapewniający finansowanie 

inwestycji, współfinansowanie projektów ze środków Unii Europejskiej, dający 

możliwość kontynuacji remontów i bieżącego utrzymania. Ale chcę zwrócić 

uwagę na jedną rzecz. W ten sposób – tak, jak w poprzedniej kadencji nie 

podnosiliśmy podatków lokalnych – tak i teraz, na ten przyszły rok 

chcielibyśmy to kontynuować. To jest ukłon w stronę mieszkańców, to jest też 

ukłon w stronę przedsiębiorców, ponieważ miasto staje się w ten sposób 

przewidywalnym, wiarygodnym partnerem. Partnerem, który pozwala na 

inwestowanie w mieście Ostrowcu, który pozwala na to, aby nasi przedsiębiorcy 

i ich naśladowcy, ci, którzy przyjdą do Ostrowca Świętokrzyskiego, wiedzieli, 

że tutaj jest stabilna rozsądna polityka gospodarcza, lokalna polityka 

gospodarcza. To jest bardzo ważne, żebyśmy nie podnosili podatków, zachęcali 

do tworzenia miejsc pracy. To w poprzedniej kadencji było dobrze przyjęte. Jest 

to – tak, jak powiedziałem – wysiłek wielu osób, wielu instytucji, wielu spółek, 

ale na ten rok 2019 chcielibyśmy to utrzymać i nie podnosić podatków.  

Szanowni Państwo! Pozwolę sobie pokazać, tak kształtują się podatki  

w Ostrowcu Świętokrzyskim na tle innych miast. Tę planszę, którą Państwo 

widzicie u mnie w rękach, na niebiesko jest miasto Ostrowiec Świętokrzyski. 

Porównując się z innymi miastami, a zawsze ten benchmarking jest bardzo 

ważny i istotny, bo łatwo się bierze kredyty, a trudno się je spłaca. I łatwo się 

żyje na kredyt, a trudno jest żyć, gospodarować z tego, co się dysponuje. Więc 

chcę pokazać, że podatki lokalne, na które radni mają wpływ, miasto ma wpływ, 

są w Ostrowcu Świętokrzyskim jedne z najtańszych.  

Szanowni Państwo! Pan Skarbnik – Sławomir Kijak dokonał takiej analizy, 

porównania budżetu miasta Ostrowca i podatków w Ostrowcu z miastami: 

Starachowice, Skarżysko, Sandomierz, Busko – Zdrój i Kielce. Szanowni 

Państwo! Z oficjalnych dokumentów budżetów i danych z tych miast pozwolę 

sobie przeczytać. W Starachowicach na koniec przyszłego roku dług tego miasta 

to 63 mln zł. W Sandomierzu dług 32 mln. W Skarżysku dług 82 mln. W Busku 

dług 33 mln. Uwaga! Współczuję Prezydentowi Wencie. W Kielcach dług 991 
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mln zł, długu w Kielcach. Tu chcę porównać się z naszym miastem, Ostrowiec 

na koniec przyszłego roku spłaci swoją część zadłużenia i będziemy mieli 

14.800 tys. długu, co stanowi 5% ogólnych dochodów miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego. Proszę sobie tylko wyobrazić oprocentowanie odsetek od 

tego miliarda. Dzisiaj, przy dzisiejszych stopach procentowych to jest ok. 4–5%, 

więc to jest 40–50 mln samych odsetek. Ale to pokazuje skalę. Drodzy Państwo! 

Łatwo się żyje na kredyt, łatwo się kredyty bierze i wiedzą to wszyscy, którzy te 

kredyty mają. I tutaj z szacunkiem chcę podziękować tutaj współpracownikom, 

pracownikom, prezesom, dyrektorom, ich pracownikom, bo to – tak, jak 

powiedziałem – jest wysiłek wielu osób, wielu instytucji, żeby się nie zadłużać, 

żeby mieć stabilną sytuację. Ostrowiec Świętokrzyski jest na tej dobrej pozycji, 

że w ciągu 4 lat spłaciliśmy zadłużenie miasta z 40% do – na koniec przyszłego 

roku – 5,69%, pozostałe miasta mają 30 – 31% długu, 46% długu, 23% długu  

i 73% długu. To jest porównanie. Warto o tym mówić i warto to podkreślać. 

Stąd, z tego miejsca zwracam się do Państwa, abyśmy kontynuowali tą 

rozsądną, racjonalną politykę lokalnej gospodarki i abyśmy na rok 2019 nie 

podnosili stawek podatku w Ostrowcu Świętokrzyskim. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Projekt uchwały był 

opiniowany przez wszystkie komisje Rady Miasta. Proszę Przewodniczących  

o przedstawienie opinii komisji. Proszę Komisję Samorządową.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej – Kamil Kutryba – Komisja 

Samorządowa pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Proszę Komisję ds. Rodziny.  

Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – Marek Giemza – Komisja ds. Rodziny 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę Komisję 

Strategii i Rozwoju Miasta. 

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – Kamil Stelmasik – Pani 

Przewodnicząca! Komisja pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Proszę Przewodniczącego Komisji 

Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu.  

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – Mariusz 

Łata – Pani Przewodnicząca! Komisja Edukacji pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. I Przewodniczącego 

Komisji Budżetu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Włodzimierz Stec – Pani Przewodnicząca! 

Komisja Budżetu również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi, zapytania do projektu tej uchwały? Proszę radnego Dariusza 

Kaszubę.  

Radny Dariusz Kaszuba – Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! 

Szanowni Państwo! Uchwała, którą podejmujemy, jest bardzo ważna dla 
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naszego miasta, dlatego bardzo bym prosił, aby unikać rzeczy, które mogą  

w przyszłości nieco zawstydzić. Na stronie 2 uzasadnienia projektu uchwały,  

w linijce 9 od góry mamy ewidentny błąd ortograficzny, prosiłbym, aby on się 

poprawił na wersję prawidłową, bo to tak troszeczkę nieładnie wygląda, 

„podmiotą” – piszemy nieco inaczej. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM  –  I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie 

głosu radnego Andrzeja Pałkę.  

Radny Andrzej Pałka – Pani Przewodnicząca! Koleżanki i Koledzy Radni! Mili 

Prezydenci i Szanowni Goście! Chwalić należy podejście Pana Prezydenta  

i zespołu, który pracuje nad tym, aby przy takiej głębokiej analizie utrzymać te 

podatki, jakie są zaproponowane, a zarazem była prośba, uważam – moja i nie 

tylko zapewne – żeby takie zestawienie każdy z radnych dostał. Myślę, że jest to 

niezbędny dokument, a wiemy, że głosowaliśmy jedną z pierwszych uchwał, 

jaką będą m.in. zebrania sprawozdawczo – wyborcze – niech jak największa 

grupa mieszkańców się o tym dowie. Myślę, że istniejące media tu obecne,  

i może się podzielą, jeżeli są nieobecne, na pewno ten temat winny u siebie 

umieścić. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM  –  I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie 

głosu radnego Marcina Marca.  

Radny Marcin Marzec – Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Szanowni 

Goście! Ja bym chciał sobie jeszcze pozwolić na słowo komentarza, bo 

dostaliśmy również na jednej z komisji, nie pamiętam, czy Strategii, czy 

Budżetu, takie zestawienie od Pana Skarbnika. I co ciekawe – pomimo 

zamrożenia stawek podatków w ostatnich latach, proszę zauważyć – i to 

doskonale jedna z komisji wyłapała – mamy wzrost tak naprawdę bazy 

podatkowej, bo dla przykładu: w 2014 r. wpływy z podatku od nieruchomości 

wyniosły ok. 39 mln, a już za 17 rok już 45, a planowane na ten rok to jest  

48,5 mln. Więc mimo tego, że jesteśmy cały czas nominalnie na tych samych 

stawkach, ten przyrost nominalnie nastąpił, więc rośnie nam baza podatkowa, co 

akurat trzeba jako czynnik pozytywny odbierać. I tym bardziej pozwala nam na 

kolejny rok na niepodnoszenie podatków. No i to chyba zauważył kolega, radny 

Mateusz Czeremcha, bardzo ładnie rosną wpływy z podatku dochodowego od 

osób fizycznych, gdzie w 2014 r. mieliśmy nieco ponad, no prawie 41,5 mln,  

w 17 już ponad 50 mln, a planowane na ten rok – prawie 52 mln. Więc tym 

bardziej wydaje się, że skoro ta stabilna polityka podatkowa nie wpływa 

negatywnie – póki co – na budżet, nie wiadomo, jak to będzie w kolejnych 

latach się kształtowało – to jak najbardziej uważam, że powinniśmy taką 

uchwałę podjąć. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś  

z Państwa Radnych? Proszę jeszcze radnego Mateusza Czeremchę o zabranie 

głosu.  

Radny Mateusz Czeremcha – Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! 

Wysoka Rado! Ja jestem generalnie zwolennikiem raczej obniżania podatków, 
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natomiast nie podwyższanie podatków jest na pewno lepszą wiadomością niż 

ich podwyższanie. Ale tak, jak już Pan Radny Marzec zauważył, że dochody 

budżetowe rosły na przestrzeni ostatnich lat, ja chciałbym z taką prośbą 

wystąpić na przyszłość, bo wiem, że prace nad przyszłorocznym budżetem są 

zasadniczo zakończone, ale chciałbym tutaj zachęcić Państwa do refleksji, 

zarówno Pana Prezydenta, jak i Pana Skarbnika, czy widzą taką możliwość, aby 

na rok 2020 pójść o krok dalej i te podatki od nieruchomości, tę stawkę podatku 

jeszcze obniżyć? Dlatego że wpływy z innych podatków rosną bardzo 

dynamicznie. I tak z podatku dochodowego od osób prawnych wpływy na 

przestrzeni ostatnich 5 lat wzrastają o 80%, a podatku od osób fizycznych  

o 40%, co świadczy o dobrej tendencji w gospodarce i również o osiągnięciach 

obecnego rządu zjednoczonej prawicy, która poprzez m.in. podnoszenie płacy 

minimalnej wpływa na wzrost dochodów właśnie jednostek samorządu 

terytorialnego, w tym też i Gminy Ostrowiec Świętokrzyski, co mnie 

niezmiernie cieszy. Stąd też tak na przyszłość chciałbym, abyście Państwo 

wzięli pod uwagę możliwość obniżenia stawki podatku od nieruchomości. 

Dziękuję. Oczywiście, poprę tę uchwałę, która została przedłożona Radzie 

Miasta. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Radnego Mariusza Łatę.  

Radny Mariusz Łata – Ja sobie zdaję sprawę – Pani Przewodnicząca! Panie 

Prezydencie! – że głos opozycji będzie zawsze inny niż głos rządzących, którzy 

muszą przygotować budżet stabilny. Dla mnie obniżenie podatków to w tym 

momencie przy takiej sytuacji, jaka jest, trąciłoby – lekko mówiąc – 

populizmem i tak odbieram wypowiedź Pana Radnego. Boję się, że gdyby Pan 

Prezydent namawiał radnych do obniżania podatków, sytuacja miasta  

w krótkim czasie była taka sama, jak sytuacja powiatu, do którego się Państwo 

do….. (ostatnie słowo wypowiedzi radnego nieczytelne na nagraniu). 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Proszę o zabranie głosu Radnego 

Mateusza Czeremchę.  

Radny Mateusz Czeremcha – Pani Przewodnicząca! Ja wolałbym dyskutować 

na argumenty, natomiast unikam, chciałbym unikać dyskusji odnoszących się do 

tematów, na które radni poprzedniej kadencji, jak i radni obecnej kadencji, nie 

mieli żadnego wpływu. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Pana Prezydenta. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie i Panowie 

Radni! Chciałbym się odnieść z takim wnioskiem do Państwa. Słusznie 

zauważył Radny Marcin Marzec, że to, że wzrastają dochody, to jest pokłosie 

rozsądnej gospodarczej polityki. Przez to, że nie podnosiliśmy podatków przez  

4 lata, firmy zainwestowały, postawiły nowe hale produkcyjne, zabudowały 

nowe obiekty i od tych obiektów płacą podatki. Zatrudnienie w Ostrowcu 

Świętokrzyskim wzrosło o ponad 3 tysiące osób, te osoby też tu mieszkają i od 



15 
 

ich pensji też są odprowadzane podatki. Ale to jest pokłosie racjonalizmu. Ja 

bym prosił, aby nie przenosić polityki centralnej na szczebel samorządu, bo tu 

rozsądnie gospodarujemy i oglądamy tę złotówkę z każdej strony. Jak Pan chce 

dyskutować na argumenty, to proszę zobaczyć, o ile wzrosła cena energii 

elektrycznej w Miejskich Wodociągach na przyszły rok. Państwowa spółka 

podwyższyła cenę energii o 50%. Więc uwaga: nie chciałbym tego wyciągać, bo 

argumenty są odwrotne. To, że nie było się funkcyjnym, nie znaczy, że się nie 

miało wpływu na to, co się dzieje w poszczególnych jednostkach samorządu. 

To, co zauważył, Przewodniczący, Radny Mariusz Łata, jak doprowadza się 

jednostkę do bankructwa, to dzisiaj ją trzeba ratować, albo zbankrutować. Więc 

to jest odpowiedzialność Państwa, przed Państwa wyborcami, przed 

mieszkańcami. I prosiłbym bardzo, aby na szczeblu miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego, na naszym lokalnym rynku myśleć w kategoriach rozsądku, 

myśleć w kategoriach takich, aby ta samorządowa złotówka była naprawdę 

dobrze, rozsądnie wydatkowana. Łatwo się żyje na kredyt. To teraz proszę sobie 

odpowiedzieć na argumenty, już w myślach, o ile zmniejszy się dług innych 

jednostek, o ile zmniejszyło się zadłużenie. Tu Radny Marzec Marcin bardzo 

ładnie przedstawił, ile się u nas oddłużyło, ile wzrosło. I proszę się porównać do 

innych. To nie jest tak, że widzi się tylko jedną stronę, trzeba na to patrzeć 

centralnie, bo nie żyjemy w oderwaniu. Więc zwracam się z prośbą na 

przyszłość – ja wiem, że to są pierwsze Państwa wystąpienia – aby podchodzić 

w sposób racjonalny i wolałbym tutaj nie wyciągać, na sesji Rady Miasta, 

tematów ogólnopolitycznych, bo no niczemu dobremu nie służy. My musimy się 

gospodarować tym, co mamy. Dobrze, żebyśmy nie kredytowali, bo łatwo się 

bierze kredyty, a trudno się je spłaca, a niektórzy w ogóle ich nie spłacają, 

pogłębiają tylko problemy. Tyle z mojej strony. Prosiłbym, abyście Państwo 

jednogłośnie przyjęli te projekty uchwał, bo one są bardzo ważne dla Ostrowca 

Świętokrzyskiego. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Pan Radny ma 

jeszcze jakieś nowe wnioski do projektu tej uchwały,  Pan Radny Mateusz 

Czeremcha? 

Radny Mateusz Czeremcha – Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! 

Wysoka Rado! Z całym szacunkiem, ale mam wrażenie, że moje – jak 

zaznaczyłem – życzenie odnoszące się na przyszłość do budżetu, być może na 

rok 2020, ja tutaj zauważyłem wyraźnie, że prace nad budżetem roku 

przyszłego, dziewiętnastego, są zapewne zakończone i absolutnie nie odnosiłem 

się do zmian w podatku od nieruchomości na rok 2019. Zwróciłem się jedynie  

z możliwością o rozważenie obniżenia tego podatku w przyszłości. Dlatego też 

nie rozumiem tutaj tej krytyki bezzasadnej, z jaką moje zdanie się spotkało, ja 

tutaj nie przenoszę polityki ogólnopolskiej na grunt ostrowiecki. Jedynie 

zauważyłem, że rozwój gospodarczy kraju przekłada się również na rozwój 

naszego miasta, co mnie niezmiernie cieszy. Dziękuję. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze Pan 

Prezydent chciałby zabrać głos? 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Tak na zakończenie, żeby to podsumować, 

jak myślę, że wszyscy Państwo Radni obecni na sali i nasi goście życzyliby 

sobie, żeby w przyszłym roku ceny energii elektrycznej spadły o 150%.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Czy ktoś z Państwa Radnych 

miałby jeszcze uwagi, czy wnioski do projektu uchwały o wysokości podatku od 

nieruchomości na rok przyszły? Proszę jeszcze radnego Andrzeja Pałkę  

o zabranie głosu. 

Radny Andrzej Pałka – Pani Przewodnicząca! Koleżanki i Koledzy Radni! 

Panowie Prezydenci! Mili Goście! Myślę, że powinniśmy spojrzeć na 

gospodarza naszej gminy z ostatniej pozycji, jaka jest tutaj w wyszczególnieniu 

tabelarycznym. Jak zobaczymy, jakie widniało u nas 73 mln i kawałek,  

a zeszliśmy na 14 mln z haczykiem  i to – myślę – jest odpowiedź – z każdego 

roku coraz mniejsze zadłużenie, ta kwota długu, myślę, że to mówi wyraźnie  

o tym, że ten rozwój jest, bo przecież realizacji na terenie naszej gminy zadań 

było bardzo wiele, jak również tych drobnych, niepisanych,  

a wykorzystywanych w ramach remontów było jeszcze więcej. A więc myślę, że 

to jest to, o czym się już tutaj w wypowiedziach, w tej dyskusji, przewijało. No 

myślę, że trzeba spojrzeć w całym przedziale tych działań. No zastraszające jest, 

ja już w lipcu czytałem w „Rzeczpospolitej” – tak się podzielę – że cena energii 

wzrośnie do 80%, bo 30% to wytwórca woła, a 50 – spółki przesyłowe. 

Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy ktoś jeszcze 

z Państwa merytorycznie chciałby wnieść do projektu tej uchwały. Nie widzę. 

W takim przechodzimy do głosowania projektu uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2019 rok. Kto jest za 

przyjęciem projektu tej uchwały? Naciskamy przycisk i podnosimy rękę. Kto 

jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy 

jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości na 2019 rok. 

Patrz uchwała Nr V/20 /2018 – załącznik nr 10 do protokołu.  

 

10) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały 

dotyczy określenia wysokości stawek w podatku od środków 

transportowych na rok 2019. Projekt uchwały był opiniowany przez wszystkie 

komisje Rady Miasta. Proszę Przewodniczących Komisji o przedstawienie nam 

opinii komisji. Jako pierwszy zabierze głos Przewodniczący Komisji 

Samorządowej.  
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Przewodniczący Komisji Samorządowej – Kamil Kutryba – Komisja 

Samorządowa pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę 

Przewodniczącego Komisji ds. Rodziny.  

Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – Marek Giemza – Komisja ds. Rodziny 

pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Strategii i Rozwoju Miasta. 

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – Kamil Stelmasik – Pani 

Przewodnicząca! Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Proszę Przewodniczącego Komisji 

Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu.  

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – Mariusz 

Łata – Komisja Edukacji również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – I proszę Przewodniczącego 

Komisji Budżetu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Włodzimierz Stec – Komisja Budżetu 

również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają uwagi, zapytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie 

poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek w podatku od środków transportowych na rok 2019. Kto z Państwa 

Radnych jest za podjęciem uchwały? Podnosimy rękę i naciskamy przycisk. Kto 

jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy 

jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie  określenia wysokości stawek 

w podatku od środków transportowych na rok 2019. 

 

Patrz uchwała Nr V/21/2018 – załącznik nr 11 do protokołu.  

 

11) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – I przechodzimy do kolejnego 

projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla potrzeb 

obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Ostrowiec Świętokrzyski  

w 2019 roku. Projekt uchwały był opiniowany przez wszystkie komisje. Proszę 

Przewodniczących Komisji o podanie nam opinii komisji. Jako pierwszy 

zabierze głos Przewodniczący Komisji Samorządowej.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej – Kamil Kutryba – Komisja 

Samorządowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę 

Przewodniczącego Komisji ds. Rodziny.  

Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – Marek Giemza – Komisja ds. Rodziny 

pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Strategii i Rozwoju Miasta. 

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – Kamil Stelmasik – Pani 

Przewodnicząca! Komisja Strategii i Rozwoju Miasta pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu.  

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – Mariusz 

Łata – Komisja Edukacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. I proszę 

Przewodniczącego Komisji Budżetu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Włodzimierz Stec – Komisja Budżetu 

również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni 

mają pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie poddaję pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla 

potrzeb obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski w 2019 roku. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały? 

Podnosimy rękę, naciskamy przycisk. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie  obniżenia średniej ceny 

skupu żyta dla potrzeb obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski w 2019 roku. 

 

Patrz uchwała Nr V/22/2018  – załącznik nr 12 do protokołu.  

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – W tym momencie zakończyliśmy 

realizację punktu IV, przechodzimy do punktu V porządku obrad, mianowicie – 

„Informacja w sprawie podatku leśnego”. 

 

Ad V/Informacja w sprawie podatku leśnego: 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Informację w powyższej sprawie 

Państwo Radni otrzymali w materiałach na sesję (załącznik nr 13 do protokołu). 

Była ona również przedmiotem obrad wszystkich komisji. Czy ktoś z Państwa 

Radnych ma uwagi, zapytania do przedłożonego materiału?  

Nie widzę, w takim razie przechodzimy do realizacji kolejnego punktu 

porządku, mianowicie „Informacja Przewodniczącej Rady Miasta o złożonych 

interpelacjach”.  
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Ad VI/Informacja Przewodniczącej Rady Miasta o złożonych 

interpelacjach: 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Szanowni Państwo Radni!  

W okresie od 19 listopada do 4 grudnia 2018 r. wpłynęły na moje ręce 

następujące interpelacje. 

Radny Andrzej  Pałka zgłosił interpelacje w sprawie postawienia barierek na 

górce zjazdowej znajdującej się na placu zabaw pomiędzy ulicami: 

Modrzewiowa i Jaworowa oraz oznaczenia przejścia dla pieszych idących  

z ul. Cedrowej na ten plac zabaw. Następna interpelacja: umieszczenia  

w planach na rok 2019 położenia nakładki bitumicznej na ul. Platynowej wraz  

z infrastrukturą. I trzecia – postawienia znaków ograniczenia prędkości do  

40 km/h w ulicach: Kolonia Robotnicza, Jodłowa, Las Rzeczki, Długa (od ronda 

NSZ do granic miasta). 

Radny Stanisław Choinka zgłosił interpelacje w sprawie zamontowania lampy 

oświetleniowej na ul. Dębowej, wyznaczenia przystanku autobusowego na  

ul. Bałtowskiej w Ostrowcu Świętokrzyskim, przy skrzyżowaniu z ul. Stawki 

Denkowskie i ul. Ptasią. 

Radny Aron Pietruszka zgłosił interpelację w sprawie podjęcia działań 

mających na celu ograniczenie prędkości na odcinku skrzyżowania ulic  

L. Waryńskiego – H. Sienkiewicza do skrzyżowania ulic L. Waryńskiego – 

Wspólna.  

I radny Marek Giemza zgłosił interpelację w sprawie zamontowania znaków 

"początek ścieżki rowerowej" i "koniec ścieżki rowerowej" na ścieżce 

rowerowej w ul. Rzeczki.  

Wszystkie interpelacje zostały przekazane do Prezydenta Miasta celem nadania 

dalszego biegu zgłoszonym sprawom. Interpelacje zostały również 

zamieszczone w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego.  

I przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad, mianowicie 

„Sprawozdanie z prac… Proszę o zabranie głosu jeszcze Radnego Andrzeja 

Pałkę w tym poprzednim punkcie, myślę. Tak? 

Radny Andrzej Pałka – Chciałem właśnie, Pani Przewodnicząca, zwrócić 

uwagę, nie „Platynowa”, a „Platanowa”. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Przepraszam. Jest dobrze, 

przeczytałam źle. Przepraszam.  

 

Ad VII/Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta za okres od  

18 października do 30 listopada 2018 r. (załącznik nr 14 do protokołu): 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Sprawozdanie z prac Prezydenta 

Miasta za okres od 18 października do 30 listopada 2018 r.  Czy ktoś z Państwa 
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Radnych ma jakieś pytania lub uwagi do sprawozdania z prac Prezydenta 

Miasta?  

Nie widzę. W takim razie przechodzimy do spraw różnych. 

 

Ad VIII/Sprawy różne: 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Czy Państwo Radni mają uwagi, 

pytania w sprawach różnych?  

Proszę o zabranie głosu Radnego Włodzimierza Sajdę.  

Radny Włodzimierz Sajda – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panowie 

Prezydenci! Szanowni Goście! Panie Prezydencie! W imieniu ludzi ulicy, co 

zamieszkują ulicę Bławatną, kazali mi przekazać na Pana ręce o wykonanie 

nawierzchni – bo tam było tragicznie – na tej ulicy, wykonanie nawierzchni 

ulicy. To naprawdę, i to byłem jeszcze dzisiaj tam, żeby Panu serdecznie 

podziękować za szybką reakcję. Bo walczyli tyle czasy tak, jak żeśmy 

rozmawiali, o tę ulicę – nareszcie się doczekali. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy ktoś  

z Państwa chciałby jeszcze w sprawach różnych zabrać głos?  

Proszę Państwa! Przypominam Państwu, że nie wszyscy złożyli jeszcze 

oświadczenia majątkowe, termin upływa 19 grudnia, więc bardzo proszę, żeby 

dotrzymać terminu i żeby nikt z Państwa nie miał jakichkolwiek kłopotów.  

Chciałam Państwa poinformować jeszcze, że na moje ręce wpłynęły dokumenty 

(załączniki nr 15  i nr 16 do protokołu), mówiące o tym, że mamy dwa kluby  

w Radzie Miasta, tj. Klub Radnych Komitetu Wyborczego Wyborców Jarosława 

Górczyńskiego, w składzie klubu jest 15 osób, Przewodniczącym jest Mariusz 

Łata. I Klub Radnych Prawa i Sprawiedliwości, w którym jest 7 osób  

i Przewodniczącym został Dariusz Kaszuba. 

Proszę Państwa w tym momencie wyczerpaliśmy już porządek naszej sesji. 

Myślę, że jest to ostatnia sesja przed świętami. Chciałabym Państwu Radnym 

złożyć najserdeczniejsze życzenia świąteczne. Proszę Państwa! Przepięknych, 

magicznych świąt, w gronie rodzinnym, przy blasku świec, przy śpiewaniu 

kolęd, przy dzieleniu się opłatkiem – życzę Państwu spokoju, takich pięknych, 

przepięknych świąt, jakie sobie wymarzyliście. Może nie tyle wspominać o tym, 

co było złego w tym minionym okresie, ale mówić o rzeczach dobrych, 

uspokoić się przez te święta, nabrać energii i po prostu dalej pracujemy  

w następnym roku, z pełną energią. Myślę, że święta są taką baterią, z której 

możemy czerpać tę energię na przyszły rok. Życzę Państwu wszystkiego, 

wszystkiego najlepszego z całego serca! 

Proszę Pana Prezydenta o zabranie głosu! 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie i Panowie 

Radni! Szanowni Goście! Chciałbym zaprosić wszystkich Państwa na wigilię na 

ostrowiecki Rynek, dwudziestego pierwszego, na godzinę 16.00, w imieniu 
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władz miasta, swoim, ale i w imieniu Starosty Marzeny Dębniak, chciałbym, 

abyśmy mogli się wspólnie spotkać na symbolicznej wigilii w Ostrowcu 

Świętokrzyskim, na Rynku miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, dwudziestego 

pierwszego na godzinę 16.00 – zapraszam serdecznie! 

 

Ad IX/Zamknięcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego: 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Zamykam V sesję Rady Miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego. 

Sesja zakończyła się o godz. 15.57. 

 

Protokołowały: Przewodniczyła: 

  

 Przewodnicząca Rady Miasta  

Ostrowca Świętokrzyskiego 

Marta Kamińska  

Eliza Kaniewska Irena Renduda – Dudek 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


